
 

 
 
 
 

Četvrtak, 9. februar 2006. 
Svedok P-007 
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 9.10 h  
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, sedite. 
 
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro. Pretresno veće se izvinjava. Zapravo dobili smo 
obaveštenje da svedok kasni i zato smo čekali u svojim kancelarijama. Međutim, 
pokazalo se da je to obaveštenje bilo pogrešno. Dobro jutro gospodine. Molim vas 
pročitajte pročitajte svečanu izjavu koju vam upravo daje sudski poslužitelj. 
 
SVEDOK P-007: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cijelu istinu i ništa osim 
istine. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala. Izvolite, sedite. Gospodin Moore, izvolite, imate reč. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala časni Sude. Ja bih prvo da razrešim ovu situaciju. Naime, 
kada je došlo obaveštenje da svedok nije došao i da nema ni prevodilaca, ja sam sam 
mislio da je bilo adekvatno da prosledim obaveštenje tako da Pretresno veće zna o čemu 
se radi. Međutim, ja sam pogrešno proračunao. Ja se izvinjavam zbog toga. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam na izvinjenju i na tome što ste bili oprezni. Na sreću, 
pokazalo se da to nije bilo potrebno.  
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC MOORE 
 
 
TUŽILAC MOORE: Sada bih razgovarao sa sledećim svedokom. To je zaštićeni 
svedok P-007. Molim da se svedoku pokaže ovaj poverljivi dokument koji sadrži ime, 
prezime, datum rođenja i ostale detalje. Molim vas recite nam (...) (izbrisano po nalogu 
Pretresnog veća) (...)  radi sa odlaganjem. Bilo bi dobro da se deo teksta izbriše iz 
zapisnika. 
 
SUDIJA PARKER: U redu. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala, časni Sude. Dakle, koliko ja znam, ovaj svedok ima 
zaštitne mere iskrivljenja lika i pseudonim P-007, ali ne i izobličenje glasa. 
 



 

 
 
 
 

SUDIJA PARKER: Dokument se usvaja pod pečatom. 
 
sekretar: Časni Sude, to će biti dokazni predmet 183, pod pečatom. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Najlepše vam hvala. Svedoče, mi ćemo sada da 
počnemo sa vašim svedočenjem. Prvo neke uvodne stvari. Da li je to tačno, a ja ću vam 
pokazati jedan dokument ako vam treba da ste vi sastavili jedan službeni izveštaj za 
Republiku Hrvatsku. Odnosno za Ministarstvo unitrašnjih poslova i to 15. maja 1992. 
godine? Da li se sećate da ste napisali jedan takav izveštaj ili belešku? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam se. Ja nisam to napisao. Samo sam govorio 
usmeno policajcu koji je pisao. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala. To je bilo nekih šest meseci posle događaja o 
kojima ćete sada da svedočite. Da li je to tačno da ste vi sastavili i jedan izveštaj za 
Tužilaštvo ovog Suda i to 19. juna 1995. godine? Je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A takođe ste svedočili u Predmetu Dokmanović, je li 
tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Osim toga, vi ste svedočili i na suđenju u Beogradu i 
to 24. maja prošle godine, je li tako?   
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tako je.  
  
TUŽILAC MOORE: Da pomognem Sudu i uvažni kolegama, ja mislim da je datum 
kada je ovaj svedok svedočio u Predmetu Dokmanović bio 3. februara 1998. godine.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Prvo bih želeo da se vratim na 1991. godinu, a 
mislim da ste vi u to vreme bili u Vukovaru, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tako je.  
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, zamolio bih poluprivatnu sednicu na nekoliko 
trenutaka. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 
 
  
sekretar: Časni Sude, sad smo na otvorenoj sednici. 
 



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala. Da li ste vi služili vojni rok? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Mislim da je to bilo 1966. godine kada ste morali da 
služite rok u JNA? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U kom rodu vojske ste služili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bio sam u pješadiji u Vršcu. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko je trajao taj vojni rok? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Godinu dana. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Vi ste oženjeni i imali ste dvoje dece, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Nažalost, ja ću morati da govorim o jednom vašem 
detetu. Čini mi se da ste živeli u centru Vukovara. Da li je to tačno?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U strogom centru. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Najlepše hvala. Generalno govoreći, hteo bih sada da 
malo popričamo o avgustu mesecu 1991. godine i o tome šta se tada događalo u samom 
Vukovaru. Da li me pratite? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pratim. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete generalno da nam kažete, odnosno da 
kažete Sudu, šta se događalo pred kraj avgusta meseca i kako se situacija razvijala, da 
kažem, na vojnom planu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Posle petog mjeseca, kada je došlo do pogibije 
policajaca u Borovom Selu i dalje su bile postavljene barikade na ulazima u sela sa 
većinskim srpskim stanovništvom, gdje se nije moglo nesmetano prolaziti tamo i nazad. 
Prvim počecima mjeseca... osmog mjeseca, prve su granate pale na grad Vukovar, 
odnosno točno u centar grada, ispred moje kuće, znači, ispred moje kuće i zagrebačke 
''Name'', trovinski centar zagrebačka ''Nama''. Onda je... tim činom je sve po meni počelo.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li se sama paljba i nastavila? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Rekao sam da je počelo sa te dvije granate i ono se 
onda kontinuirano nastavilo tokom ostalih mjeseci. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kažete da ste u to vreme bili u centru Vukovara, 
recite sudijama da li ste vi videli, sada govorimo o avgustu i septembru, gde su mnoge od 
tih granata padale? Dakle, uopšteno lokacije gde su granate padale? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Lokacije su... Padale su po užem centru grada, a takođe 
i u široj okolici. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo još malo o granatiranju. Na osnovu 
toga što ste vi mogli da vidite, da li je bilo ciljano na vojne mete ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete sudijama da objasnite zašto to kažete? 
Da li možete da nam date jednu sliku, jedan prikaz toga šta se tamo događalo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U samom centru Vukovara nije bilo vojnih meta da bi 
se one ciljano gađale pojedinačno u gradu. Ciljano je nasumice, pa šta se pogodi. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste možda nekad videli avione kako dejstvuju 
iznad Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Recite nam ono šta ste vi lično videli, ne ono šta ste 
od nekog drugog čuli? Da li me razumete? Dakle, molim vas, budite ljubazni i recite nam 
šta ste videli? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Taj dan smo stojali vani na dvorištu. Dva aviona su 
došla od... nisu odmah od Dunava, skrenuli su prema Vukovaru, spustili se nisko došlo je 
do jake eksplozije. Nakon... Sakrili smo se. Kada smo izašli, vidjeli smo u blizini sa ljeve 
strane veliki dim, prasak najprije, pa veliki dim. To nije daleko od moje zgrade. Vidjeo 
sam da gori zgrada u krugu, ovoga, dvorca Eltz, a gdje se nalazila uprava poduzeća 
''Vupik'' Vukovar. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi nekom drugom prilikom videli da se 
razaraju vojni objekti, civilne zgrade? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa to su bile civilne zgrade. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali osim toga? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa rekao sam da je prvo pala granata pored moje 
zgrade i pored ''Name''. Bili su razlupani prozori, sve palo dole. Nakon nekoliko minuta 
ili sati, palo je još nekoliko granata blizu solitera ''Vuka''. Palo je još nekoliko granata 
tamo kraj mosta na rijeci Vuki. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Uopšteno govoreći, recite nam gde se nalazio front, 
dakle gde je bila linija fronta između JNA i hrvatskih branioca u to vreme? Da li se 
otprilike podudaralo sa mestom gde su padale granate? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Crte hrvatskih branitelja su bile na periferiji okolo 
grada Vukovara i Borova Naselja. Ni u kom slučaju se nisu podudarale crte u samom 
centru grada, jer u centru grada nije bilo obrane. 
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Možete li da nam kažete u kojim razdobljima se 
događalo to granatirane centra grada? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa granatiranje nije imalo nekog svoga vremenskog 
perioda. Ono je, rekao sam, nikad se nije znalo kada će početi i gdje će početi. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali pitanje je u kom je periodu bilo granatiranje? 
Ako, recimo, govorimo o mesecima avgustu i septembru, oktobru, novembru? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Počelo je, rekao sam, počelo je kad su prve granate 
pale i onda je gađano kontinuirano cijelo vrijeme. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste nam da ste u to vreme živeli u centru 
Vukovara. Tamo vam je bio stan. Da li ste vi sve vreme ostali u svom stanu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da kažete sudijma gde ste otišli? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pošto je počelo granatiranje i vidjeli smo da nismo 
sigurni u svom stanu, rekao sam, oni su razbili... bili su razbijeni prozori, nije se moglo 
ništa popraviti, a sklonište ispod moje zgrade bilo je neadekvatno. Bilo je malo i bilo je 
puno vode. To je takozvani podrum. Kod nas se zove podrum. Bio sam prinuđen da odem 
u drugo sigurnije sklonište. Otišao sam u sklonište preko puta bolnice u jednu stambenu 
zgradu gdje su gore bila tri kata stanova. Prizemlje je bilo minimarket ''Vupika'', a ispod 
toga je bilo veliko sklonište kolika je god bila i zgrada. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste nam da se više niste osećali sigurnim. A 
zašto se više u svom stanu niste osećali sigurno? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Zbog toga što je učestalo to područje granatirano. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da nam kažete kada ste vi zapravo 
napustili svoj stan? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa četiri, pet dana od pada prvih granata, koje sam 
opisao. 
  
TUŽILAC MOORE: Pogledajmo jedan dokazni predmet. Ja mislim da je to dokazni 
predmet broj 156. To je jedan komplet geografskih karata i to je karta broj 6 koja je 
nedavno bila promenjena zbog njene kompjuterske rezolucije. Broj je 04626622. 
Zamoliću da se ta karta pokaže. Da li možete kartu malo da se uveliča, da ne bi morali da 
služimo lupom i tako da vidimo centar grada? Hvala. To je već bolje izgleda. Časni Sude, 
ja bih zamolio da ponovo pređemo na poluprivatnu sednicu u vezi sa ovim pitanjem. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 



 

 
 
 
 

 
 
SUDIJA PARKER: Mislio sam da želite nešto da uradite, pa tek onda da pređemo na 
otvorenu sednicu. 
 
TUŽILAC MOORE: To sam već i uradio. 
 
sekretar: Sada smo na javnoj sedinci, časni Sude. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala. Gospodine, želeo bih sada da razgovaramo o 
doktorki Vesni Bosanac i o gospodinu Marinu Vidiću Bilom. Da li ste vi njih videli u tom 
skloništu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Kada su počeli pregovori između Jugoslovenske 
narodne armije i predstavnika grada Vukovara u kojima je učestvovala gospođa doktorca 
Vesna Bosanac i Marin Vidić Bili, prije nekoliko dana kad su prvi put bili, zapaljen je 
granatom... zapaljena je zgrada MUP-a, odnosno Ministarstva unitrašnjih poslova i svi 
službenici i policajci su prešli kod nas u sklonište, pošto je ono bilo jako veliko. Takođe 
je s njima bio i zapovjednik tadašnje policje, gospodin Pole Sjepan. U dva navrata sam 
vidio doktorcu Bosanac i Marina, koji su dolazili kod gospodina Poleta da s njim 
porazgovaraju o toku pregovara i šta se događa. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi lično imali veze sa tim pregovorima? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zamoliću vas sada da porazgovaramo o životnim 
uslovima koji su vladali, ne u skloništu, nego u gradu Vukovaru. Da li ste vi izlazili 
napolje tokom ovog perioda do novembra meseca? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Svi smo izlazili kada je dolazilo do zatišija 
bombardiranja grada Vukovara, neko više, neko manje 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kako je izgledao centar Vukovara u to vreme? 
Mislim na zgrade. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja nisam tada bio blizu, jako blizu centra, ali gdje sam 
se nalazio, oko zgrade je bilo sve srušeno. Drveće je bilo bez grana, bez lišća. Bilo je sve 
srušeno. Vjerovatno je bio i centar grada, gdje sam ja prije stanovao još gore srušen. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pre izbijanja sukoba, a dok govorim o mesecu 
avgustu koristiću samo taj izraz ''sukob'', da li je u području grada Vukovara bilo javnih 
bunara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U Vukovaru je bilo dosta javnih bunara.  
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko vi znate da li su mesta gde su se nalazili 
bunari bila poznata vukovarskom stanovništvu? Ne mislim sada na sve stanovnike, ali na 
deo njih.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bunari su bili većinom u privatnom vlasništvu, u 
privatnim dvorištima i većina ljudi koji su stanovali okolo znali su, normalno, za te 
bunare. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Recite nam molim vas na osnovu ličnih saznanja, da 
li su ljudi u tom periodu od septembra do novembra išli na bunare po vodu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Druge pitke vode nije bilo. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li je bilo bezbedno ići tamo po vodu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ljudi su išli na vodu iz puke potrebe, zbog žeđi, a 
reskirali su i svoje živote da bi donjeli ljudima i sebi vode da bi mogli piti. Znači, nije 
uopće bilo bezbjedno ići po vodu.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ako se ne varam, vi ste izjavili da ste posle izvesnog 
vremena otišli iz tog skloništa i pošli za bolnicu, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mislim da je bilo 15. jedanaestog kada smo čuli da 
obrana grada više neće moći zadržati linije obrane. Ja sam sa suprugom otišao preko puta 
u bolnicu. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pre nego što pređemo na razgovor o bolnici, želeo 
bih da se na trenutak vratimo na sklonište i na ljude koji su se tamo nalazili. Da li ste vi u 
neko doba nekome od tih ljudi pomogli da se vrati u svoj stan ili svoju kuću, kako bi 
odatle doneo neke stvari? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja se toga ne sjećam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dobro. Onda bih ako dozvoljavate prešao na jednu 
drugu temu. Da li se sećate koja je vrsta naoružanja, odnosno granata ili mina, bila 
korišćena u tom sukobu, znači, u napadima na Vukovar, koliko ste vi to mogli da uočite? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Po mom saznanju, koliko sam ja... Najviše je bilo 
minobacačkih granata. Njih je bilo najviše sa svih strana. Bilo je topovskih, bilo je 
tenkovskih, bilo je... bilo je svih vrsta naoružanja. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi nekad našli minu ili neke delove mine 
tako gde ste se nalazili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: A njih ima i sada zabijene u asfalt pored zgrade. I tamo 
i po cijelom Vukovaru. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da nam kažete da li se tu radilo o 
oruđima koja su nišanila, ciljala određene mete ili su oni jednostavno otvarali vatru, pa 
gde god da mina padne? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nije bilo ciljano, već je vatra otvarana nasumice gde 
padne. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pređimo sada na bolnicu. Vi ste rekli da ste u bolnicu 
otišli 15. novemba. Pokušajmo sada da procenimo koliko je otprilike bilo ljudi u tom 
periodu u bolnici? Koliko ih je bilo po vašem mišljenju? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Kada sam ja došao nije bilo puno ljudi. Bilo je samo 
mnogo ranjenika i normalno, bolničkog osoblja. Bili su podrumi puni. Za to par dana, 
odnosno, pet dana do 19. bolnica se napunila.... skoro puna. Po mojoj procjeni bilo je oko 
2.000 do 2.500 ljudi. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li se sećate da je JNA stigla u bolnicu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A šta mislite, kada je to bilo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je bilo 19. popodne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas da sada sudijama opišete kako je izgledao 
dolazak vojnih snaga u bolnicu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mi smo čuli da su JNA i ostale snage ušle u Vukovar, 
da se branitelji Vukovara predaju redom i negdje popodne, posle podne vojnici JNA došli 
su ispred bolnice i u bolnicu. Napolju su bili, ja mislim, nekoliko tenkova i transporteri, a 
ostali, oni su ušli pješke u bolnicu. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Možete li da nam kažete da li su to bili redovni 
pripadnici snaga JNA, odnosno pripadnici rezervnih snaga ili onoga što mi ovde 
nazivamo četnicima? Da li se sećate?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prve ljude, odnosno vojnike koje sam ja vidio i koji su 
došli u hol bolnice, na stepenice, bili su vojnici, ja mislim, redovni vojnici Jugoslovenske 
narodne armije. 
 
SUDIJA PARKER: Molim vas stanite na trenutak. Izvolite, gospodine Boroviću. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Pa imam prigovor na ovo izuzetno sugestivno pitanje koje je 
postavljeno u vidu da li su bili redovni vojnici JNA ili kako ih mi ovde nazivamo četnici. 
Postoje različite formacije koje su bile u Vukovaru. Nisu bili samo četnici. Teritorijalna 
odbrana, rezervisti i pripadnici posebne formacije koje su nazivali četnicima. Dakle, 
molio bih uvažnog kolegu da u buduće kada bude postavljao ova pitanja ne bude 
sugestivan, jer ovo sam tako ocenio, kao branilac, da je bilo u tom pravcu. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam gospodine Boroviću. U pravu ste. Pitanje ne sme da 
bude sugestivno u pogledu toga kakve su jedinice bile prisutne. Ali nužno je da se svedok 
navede na to da kaže nešto o jedinicama i da ukaže na razlike ako ih je bilo, između 



 

 
 
 
 

jedinica koje su bile prisutne, dakle između jedinica redovne vojske i ostalih tipova 
jedinica. Dakle, ja se nadam da će gospodin Moore da bude u stanju da se prilagodi ovim 
primedbama. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Naravno, časni Sude. Recite nam gospodine, koje 
kategorije, odnosno kojoj vrsti vojnika su pripadali oni vojnici koji su došli u bolnicu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prvo, rekao sam, koje sam ja vidio bio je jedan vojni 
oficir obučen u zelenu, odnosno zelenu maskirnu uniformu i sa njim je bilo nekoliko, ne 
znam točno broj, vojnika koji su bili obučeni u normalne vojničke uniforme. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate ko je bio taj oficir? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Znam kada se predstavio. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Recite nam njegovo ime, molim vas? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da, on se predstavio kao major Šljivančanin. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da nam opišete tu situaciju? Rekli ste da 
je on došao, da je nosio zelenu maskirnu uniformu, da je uz njega bilo nekoliko vojnika. 
Molim vas da sada kažete Pretresnom veću koje formacije su bili ti vojnici koji su bili s 
njim? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Po mom saznanju i po mom viđenju, to su bili redovni 
vojnici Jugoslovenske narodne armije. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je major Šljivančanin razgovarao sa vama? 
Kada kažem sa vama, ne mislim samo na vas, nego na vas i ostale. Da li vam se obratio 
major Šljivančanin? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: On se predstavio kao major Šljivančanin i rekao je: 
''Sad ćete biti transportirani u skladište ''Velepormeta''. Tamo će se vršiti razdvajanje kako 
je dogovoreno''. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je on objasnio šta će da posluži kao osnova za 
to razdvajanje u ''Veleprometu''?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nije naznačio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi primetili da je major Šljivančanin 
razgovarao ili se raspravljao sa nekim od ljudi koji su tog dana bili u bolnici? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Kada je vojni oficir to rekao, počela je pometnja, 
počelo je tiskanje, počelo je guranje. Ljudi nisi vjerovali da će se to dogoditi, jer su 
prema dogovoru trebali doći autobusi i ljudi koji će ići kud ko bude htio. Međutim, do tog 
dogovora nije došlo i gospodin Šljivančanin je rekao da se ide za ''Velepromet''. Nakon 
toga, okrenuo se i sišao niz one prve... nekoliko stepenica i razgovarao je dole sa ljudima, 
dvojicom ljudi koji su bili obučeni u bjele uniforme. Nisam čuo točan razgovor, ali čuo 



 

 
 
 
 

sam njegov glas koji je rekao tome, jednom od tih ljudi da ide u svoju zemlju zapovjedati, 
on zapovjeda sada ovdje. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Osoba kojoj je rekao da se vrati u svoju zemlju zato 
što je on, Šljivančanin, tu glavni, da li ste vi tu osobu videli nekad ranije ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam nikada ranije. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kako biste opisali ton, način na koji je Šljivančanin 
razgovarao sa tom osobom? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bio je strog.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Na koji je način reagovao čovek s kojim je major 
Šljivančanin razgovarao? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja nisam primjetio njegovu reakciju. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste nam da je Šljivančanin bio sa jednom 
gupom ljudi za koju ste vi smatrali da su pripadnici redovnog sastava vojske. Recite nam 
molim vas koliko je redovnih pripadnika JNA u to vreme bilo oko bolnice? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja nisam mogao vidjeti koliko je vojnika JNA bilo oko 
bolnice. Vidio sam te ljude sa gospodinom Šljivančaninom. Ali kada sam izašao na 
stepenice na dvorištu, na dvorištu bolnice... u dvorištu bolnice, bilo je još vojnika JNA, a 
bilo je i drugih vojnih... paravojnih formacija koje su tada bile u bolnici.   
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Mislim da je tačno reći da ste vi na kraju otišli iz 
bolnice i da ste pošli u ''Velepromet'', je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo malo o vašem prevozu od bolnice 
do ''Veleprometa'', o vašem odlasku tamo. Da li imate bilo kakvu predstavu o tome koje 
je doba dana bilo? Dakle, da li je bilo jutro, posle podne ili veče kada ste prebačeni u 
''Velepromet''?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Popodne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A na kakav način ste prebačeni, kojim vozilima? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prebačeni... Ja sam prebačen sa vojnim kamionom do 
''Velepormeta''.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Želeo bih da razgovaramo o jednom kraćem iskazu 
koji ste dali pre par minita. Rekli ste da ste videli drugo vojno osoblje.... Samo malo, 
pogledaću tačno šta piše. Rekli ste da ste videli pripadnike paravojnih formacija u 
bolnici. Da li ste vi prepoznli neke od tih pripadnika paravojnih formacija? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tu je bilo mnogo ljudi u raznim uniformama i ja sam 
zapazio nekoliko ljudi koje sam lično poznavao, koji su bili ljudi iz Vukovara i koje 
mogu nabrojati, njih pet, šest kojih se sjećam sada. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da nam kažete tih nekoliko 
imena ljudi koje mislite da ste prepoznali, dakle, koji su bili pripadnici paravojnih 
formacija?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je bio Darko Fot, Mićo Đanković, braća Šušljik, 
Cigo i njegov brat Šušljik, bio je Veljko, njemu ne znam prezime ni dan-danas. Znam ga. 
Bio je majstor u Vukovaru. Bio je Boro Kovačević i još ostalih ne znam koliko mnogo.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko je ljudi prevezeno sa vama iz bolnice za 
''Velepromet''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sa mnom je prevežen pun kamion. Sad koliko stane u 
kamion, ne znam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li ste imali na kraju prilike da vidite koliko je 
kamiona otišlo za ''Velepromet''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja kad sam došao, istovareni smo preko puta 
''Velepormeta'', skladišta ''Velepromet'' u jednu garažu ''Vupika''. Tamo smo istovareni. Ti 
kamioni su otišli ponovo nekuda, verovatno u bolnicu po još i dovozili su još ljudi u to 
skladište ''Vupika'' preko puta ''Veleprometa''.   
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali da i znate koliko je kamiona bilo? Oprostite, 
malo sam se zaneo. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To ne znam. Točan broj kamiona ne znam. Bilo ih je 
dosta. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa ako se poslužimo brojem 10 kao orijentacijom, da 
li je bilo više ili manje od 10? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Više od 10. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li znate ko je vozio kamion u kom ste vi bili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Vozio je jedan vojnik. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste mogli da vidite ko je vozio druge kamione? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Isto vojska. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada kažete ''vojnik'' ili ''vojska'', kojoj vojsci su 
oni pripadali? Iz kojeg dela vojske su oni bili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Po mom saznanju oni su bili regularna vojska JNA. 
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo sada malo o ovom kamionu u kome 
ste vi bili? Da li su u njemu bili samo muškarci ili i žene i deca? Dakle, možete li da 
kažete sudijama sastav ljudi na tom kamionu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U kamionu gde sam se ja nalazio bili su samo 
muškarci. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali naravno, u jednom trenutku ste se iskrcali u 
''Vupiku'', je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li su se ljudi iskrcavali i iz drugih kamiona? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U ''Vupiku'', točno.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Nekoliko reči o svetlu. Zaboravimo sada koliko je 
sati bilo, ali da li je tada bilo dnevno svetlo ili nije? Da li se sećate? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Još je bilo dnevno svjetlo. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U redu. Da li je? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam čuo pitanje. Oprostite. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pitam vas da li je još bilo dnevno svetlo kada ste 
došli u ''Vupik''? To nam pomaže pri određivanju vremena.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. Bilo je još dnevno svetlo. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude.  
 
SUDIJA PARKER: Da, izvolite gospodine Vasiću.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja sam reagovao samo zato što je svedok već odgovorio na ovo 
pitanje. I moj uvažni kolega ga je ponovo pitao verovatno u očekivanju da promeni 
odgovor. Svedok je ponovio da je bilo dnevno svetlo. To sam hteo samo da prigovorim. I 
mislim da ovakav način ispitivanja zapravo su pokušaji da svedok kaže nešto drugo od 
onog šta je već rekao. 
 
TUŽILAC MOORE: Ne, nije mi to bilo ... 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, izvolite. Izvinite, gospodine Moore. Gospodine 
Vasiću, ja vidim da je svedok rekao: ''Nisam čuo pitanje?'', i to je navelo gospodina 
Moorea da ponovi svoje pitanje i pitanje: ''Da li je bilo dnevno svetlo ili nije?'', tako da 
mislim da vaš prigovor nije utemeljen. Nastavite gospodine Moore. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Izvinite časni Sude, strana 23, osmi red ... 
 



 

 
 
 
 

SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, to bi bilo to. Gospodine Moore, nastavite molim 
vas. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo o ljudima koji su se iskrcali iz 
kamiona. Čini mi se da ste nam rekli da su u vašem kamionu bili samo muškarci. Da li ste 
videli sastav ljudi koji su bili u drugim kamionima? Da li je možda bilo žena i dece? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bilo je i žena i dece.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kad su se svi iskrcali iz kamiona u ''Vupiku'' šta se 
dogodilo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja ne znam točno da li su se tada svi iskrcali u 
''Vupiku'' dok sam se ja tamo nalazio, ali počelo je masovno odvajanje ljudi od strane 
vojnih lica koja su se tamo nalazila. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Na koji su način razdvajali te ljude? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ljudi, kako sam rekao, u raznovrsnim uniformama i sa 
raznovrsnim oznakama, dolazili su među nas i svako je sebi po ličnom nahođenju, 
odnosno kako je god ko htio, odabirao i uzimao onoliko ljudi koliko mu je to bilo 
potrebno i onoliko koliko je on to htio. Niko mu to nije branio, niti ga je ko spečavao. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ja vas pitam sledeće. Rekli ste da su ih razdvajali. Da 
li su bili razdvajani na osnovu pola, nacionalne pripadnosti, životne dobi, boje kože? Da 
li možete to da nam kažete? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prije toga rečeno je... Prije toga rečeno je da se na 
jednu stranu odvoje Hrvati i na drugu Srbi i na treću ostali. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A ko je to rekao? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam točno čuo ko je to rekao. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ako se ne sećate ko je to rekao, da li se sećate ko je 
nadzirao taj proces razdvajanja? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nije bilo nadziranja. Ja ga nisam vidio.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste se zaustavili u ''Vupiku'' i kada su vas 
razdvojili, da li vas je tamo neko čekao? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja ne znam da bi me neko lično čekao. Ali prvi što me 
je iz te mase izdvojio je jedan čovjek, Vukovarac, koji se zove se Darko Fot. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kako je Darko Fot bio obučen, da li se sećate? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim da je bio... Sad... Jako mi je teško sad se 
sjetiti kako je bio obučen. 
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali recite nam ako možete polako, šta se događalo 
kada ste se iskrcali iz kamiona? Kažite sudijama, molim vas?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Kada smo se iskrcali iz kamiona, u masu cijelu, kažem, 
mene je i još jednog prijatelja, pozvao k sebi Darko Fot i stavio nas na stranu u jednu 
manju grupu gdje su već bili odvojeni drugi ljudi, a koje su ostali dovodili i stavljali u tu 
grupu. Nakon toga... Nakon toga, nakon izvesnog vremena prevedeni smo preko puta u 
zgradu, odnosno u skladište ''Veleprometa''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ko vas je odveo u skladište ''Veleprometa''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Darko Fot. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je još neko bio s njim kada su vas vodili tamo 
preko? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bilo je još vojnika. Ja ih stvarno nisam poznavao tada. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A koliko je vojnika bilo sa Darkom Fotom kada ste 
išli preko?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bilo ih je dosta. Svukud ih je bilo pa ne mogu točno 
reći cifru. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali možete li da procenite? Više ili manje od 20? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa bilo je više nego 20.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li su ti ljudi bili naoružani ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Svi su bili naoružani bezuvjetno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kakvo su oružje ti ljudi imali? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U zapažnju većina je, odnosno skoro svi su imali dugo 
vatreno oružje. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste prepoznali ili da li se možda sećate imena 
ljudi koji su bili naoružani i koji su vas tamo dočekali pre odlaska u ''Velepromet''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U skladištu, odnosno u garaži ''Vupika'' i u skladištu 
''Veleprometa'' zapazio sam dosta ljudi koje sam poznavao, a koji su bili iz mjesta 
Vukovara i bliže okolice. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je neko od tih ljudi bio pripadnik neke 
paravojne formacije? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa ti ljudi su svi bili pripadnici raznih paravojnih grupa 
sa raznoraznim uniformama i raznoraznim obilježjima, tako da ne bih mogao sada reći 
striktno o kome se radilo. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li se vi danas sećate nekih imena tih ljudi? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam se po prilici dosta imena tih ljudi koji su tada 
bili. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas pokušajte da se setite nekih od tih imena? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mogu se sjetiti gospodina Kosića, njegove supruge 
Inke i njenoga brata koga smo zvali Kesega. Prezime njima dvoje je Stanković. Sjećam se 
Pere Krtinića. Sjećam se doktora Marića. Sjećam se Ćeve Zorića. Njegova supruga koja 
je radila sa mojom suprugom i još njih dosta se sjećam koji su tada tamo bili. A takođe i 
ovi koji su bili dole, koje sam naveo, koji su bili u bolnici. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Vi ste 15. maja 1992. godine, odnosno šest meseci 
posle ovog događaja u Vukovaru, dali jednu izjavu. O tome ste već govorili. Da li ste vi 
tu izjavu proverili da se uverite da li je tačna?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pogledajmo malo detalje i način na koji je sastavljena 
ta izjava. Da li možete da nam kažete kako ste vi zapravo dali iskaz o imenima, odnosno 
kako ste vi dali taj iskaz? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ako se radi o iskazu iz 1992. godine, na njega mislite? 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Kod mene, kada sam došao iz bolnice, točnije kada 
sam došao iz logora iz Sremske Mitrovice i otišao sam tada u bolnicu i vratio se, došao je 
jedan policajac iz vukovarskog MUP-a koji se privremeno nalazio u Zagrebu. Pošto me je 
od sviju tamo u naselju španoskom gdje sam bio smještan u barakama, poznavao, došao 
je k meni da me upita o tim stvarim, šta se događalo i kako se događalo. Mi smo sjedili i 
ja sam mu govorio imena ljudi. Rekao sam mu imena ljudi koje je on sebi zapisao.  
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ja bih vas zamolio da se svedoku omogući uvid u taj 
dokument od 15. maja 1992. godine. Radi se prvo o dokumentu koji služi da se osveži 
sećanja, kako bi se zapravo videlo da li su neka od tih imena, imena kojih bi svedok i 
sada mogao da seti pošto vidi dokument.  
 
SUDIJA PARKER: Da, gospodine Moore. 
 
TUŽILAC MOORE: Zamoliću da se svedoku pokaže dokument pod ERN brojem 
03577927 koji se završava na strani sa brojevima 932. Dokument na BHS-u nosi broj 
02170375. 
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Lukiću. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Samo radi zapisnika, mi imamo taj dokument, ali samo da 
napravim, mislim, ispravku kolege tužioca. Na originalonoj verziji ovog dokumenta koji 



 

 
 
 
 

će biti pokazan svedoku, a i vi ćete videti, datum je 20. peti 1992. godine. Da, samo 
vidim da je iskaz uzet 15. petog 1992. godine. 
 
SUDIJA PARKER: Trebalo bi da pređemo na privatnu sednicu ako treba da pokažemo 
ovu izjavu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici. 
 
SUDIJA PARKER: Došli smo do trenutka kada mora da se napravi pauza, kako bi se 
zamenile trake. Budući da ima i nekih stvari koje treba da se izbace iz transkripa, pauza 
će trajati pola sata, što znači da ćemo da nastavimo za pola sata, ali mislim da možemo da 
ostanemo na otvorenoj sednici posle pauze, ukoliko se na ekranu ne pojavljuje prva 
stranica ovog dokumenta gospodine Moore. 
 
TUŽILAC MOORE: Svakako. 
 
 

(pauza) 
 
  
 SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodin Moore. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam puno. Gospodine, želeo bih da ponovo 
pređemo na onu izjavu iz 1992, godine. Stigli smo do Darka Fota. Da li ste to našli? 
Zamoliću vas da u sebi pročitate ono šta piše pored njegovog imena i da nam potvrdite, 
odnosno da nam kažete ono čega se vi sećate. Da li je to tačno ili nije?  
 
prevodioci: Mikrofon za svedoka. Svedok nije uključio mikrofon. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Svedok je nešto rekao, ali ja nisam čuo. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je točno. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Puno vam hvala. Što se tiče narednog imena, 
Borislava Žuvanovića, molim vas da nam na isti način kao što ste to malopre učinili da li 
je to što tu piše tačno ili ne? Dakle, što se tiče uniforme i oružja. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sledeće ime, Nenad Žigić. Da li se sećate da ste i 
njega videli tamo u ''Vupiku'', u ''Veleprometu''? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam se. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste u izjavi da je nosio vojnu uniformu i da je 
imao čin majora. Da li se sećate toga ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam se. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas da kažete Sudu kakvu je on to uniformu 
nosio i kako ste došli do zaključka da ima čin majora? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa vidio sam ma... Imao je onu tamno smeđu uniformu 
i imao je čin majora na ramenu. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pređimo sada na sledeće ime. Petar Velebit. Da li se 
sećate da ste njega videli u ''Vupiku'' i u ''Veleprometu''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: On je radio sa mnom zajedno u bivšoj miliciji i njega 
sam vidio u ''Veleprometu''. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pitanje koje sam vam postavio bilo je da li se sećate 
da ste ga vi videli kada ste izašli iz vozila u kom ste bili, kod ''Vupika'' i posle kod 
''Veleprometa''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sjećam se. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala. Marko Pajić? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Takođe. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U ovoj izjavi stoji da je nosio vojnu uniformu i da je 
nosio oružje duge cevi. Da li je to tačno?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Mišo Rokvić. Sećate li se da ste njega videli tamo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. On je bio harmonikaš u Vukovaru i vidio sam 
takođe i njega tamo. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U uniformi i sa oružjem. Da li je to tačno? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Imamo još četiti imena na ovom spisku. Da li znate 
narednog, Stevan Curnić? Tu stoji nekakav znak pitanja kod nas. Da li možete da 
potvrdite kako se taj čovek tačno zove. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Curnić Stevan se zove. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I ponovo, komentar pored njegovog imena. Da li je 
to tačno?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tačno je. 



 

 
 
 
 

  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Stanko Vujanović? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bio je taksista u Vukovaru. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Bio je kod ''Vupika'' i ''Veleprometa''. Da li ovo šta 
piše ovde odgovara istini? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Odgovara. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Stanislav Avramović, takođe poznat ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Izvinjavam se časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Boroviću, izvolite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Hvala, časni Sude. Uvažni kolega tužilac je pitao i to ne prvi 
put, za ovog svedoka, da li je tačno ovo što ovde piše, a u ovom tekstu, recimo, za Stanka 
Vujanovića piše ''da je učestvovao u čuvanju, potkazivanju, maltretiranju zatvorenika i da 
je bio u uniformi i da je imao oružje''. Šta ''je li tačno?'' Da li samo vezano za uniformu i 
oružje ili za ceo tekst koji je na početku, čini mi se, svedok osporio, da je uopšte taj tekst 
saopštio osobi koja je uzimala izjavu? Mislim da se razumemo da to treba da razjasni 
tužilac. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, mislim da je ova primedba vrlo relevantna. 
 
TUŽILAC MOORE: Naglašavam da svedok ima pravo da pogleda taj dokument u 
kojem postoji indicija vezana za verodostojnost pokazuje da je on izvor dokumentacije. 
Ukoliko svedok ... 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, radi se o sledećem. Za šta svedok kaže da je 
tačno. On je već jasno naznačio da nije sve što je ušlo u ovu izjavu ono šta je on rekao. 
Ono šta je on izričito rekao da je tačno, odnosilo se na to da su te osobe nosile uniformu i 
oružje. Međutim, onda kada je navedeno nešto preko toga, za to mora da se posebno 
skrene pažnja. 
 
TUŽILAC MOORE: Naravno.  
 
SUDIJA PARKER: Hvala. 
 
(Pretresno veće se savetuje) 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, predlažem da ovo uradimo na sledeći način, a nadam 
se da će Odbrana sa tim da se složi. Dakle, zamoliću svedoka da pročita dokument i da 
nam kaže na osnovu sećanja da li su te osobe bile tamo, da li se informacije sadržane u 



 

 
 
 
 

dokumentu poklapaju sa onim čega se on sada seća. To je ono šta bih želeo da sada 
čujemo od svedoka, a možda ćemo kasnije tokom njegovog svedočenja da govorimo o 
tim osobama. 
 
SUDIJA PARKER: Što se mene tiče želim da bude ... 
 
prevodioci: Mikrofon, časni Sude 
 
SUDIJA PARKER: Jasno da li se on slaže sa svime šta tu piše ...  
 
TUŽILAC MOORE: Svakako. 
 
SUDIJA PARKER: Ili samo sa nekim delovima. 
 
TUŽILAC MOORE: Naravno. 
 
SUDIJA PARKER: Mislim da to treba da bude suština. 
 
TUŽILAC MOORE: Naravno. Tako ću i da uradim. Da li moj uvažni kolega želi da se 
vratim na ime Žigić, koje je samo dva imena nazad. Zapravo treba da se vratimo na 
početak, tamo gde smo počeli posle pauze. Dakle, krenimo od tog Žigića ako smo 
zabrinuti zbog njega. Vidim da uvažni kolega klima glavom potvrdno, ako mi Pretresno 
veće to dozvoljava, onda ću ja to tako i da uradim 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, vratimo se na Žigića, molim vas. Pored 
njegovog imena piše šta je on radio. Molim vas da to pročitate naglas i da nam kažete da 
li je to što je tu napisano tačno? Dakle, slažete li se sa tom informacijom ili ne. Recite 
sudijama da li je to tačno ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: ''Ja sam Nenada Žigića vidio u uniformi sa činom 
majora, a ostalo ja nisam vidio.''  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pogledajte sad ime Petar Velebit. Molim vas da 
prokomentarišete ovaj komentar uz njegovo ime? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja i ovde kažem da sam ga vidio u uniformi i 
naoružanog.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A drugi deo komentara koji se tiče branilaca i civila, 
da li je u tom delu komentara tačno ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne znam. Ja to ne znam. Ne mogu reći. 
 



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Puno vam hvala. Pređimo onda na ime Marko Pajić. I 
tu uz ime stoji komentar. Kao prvo, recite nam da li ste vi njega videli u ''Vupiku'' i 
''Veleprometu''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam, isto takođe vidio sam ga u uniformi i 
naoružanog i ništa drugo.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Mišo Rokvić. Da li ste i njega videli u ''Vupiku'' i 
''Veleprometu''?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam, u uniformi i sa naoružanjem. Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Došli smo ponovo do Stevana Curnića. Rekli ste da 
ste ga videli. Recite nam šta imate da kažete u pogledu ostatka komentara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Isto, sa oružjem i sa uniformom. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Stanko Vujanović. Rekli ste nam da ste ga videli. 
Molim vas da sada pročitate šta piše pored njegovog imena i da nam kažete da li je to što 
piše pored njegovog imena tačno ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ponavljam ponovo da sam ga vidio u uniformi i 
naoružanog.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li se sećate nečeg drugog u vezi s tim 
Vujanovićem? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Momentalno ne. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Stanislav Avramović. Da li ste i njega videli u 
''Vupiku'' i ''Veleprometu''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam, također naoružanog i u uniformi. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I da li možete nešto da nam kažete o ovom 
poslednjem imenu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: On je bio vozač. Sa mnom je radio u istoj firmi i bio je 
također naoružan i u uniformi.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Saslušajte sada sledeće pitanje. Vi ste 
pred Sudom dali imena ovih ljudi. Vi ste za njih rekli da su to ljudi koji su vas dočekali u 
''Vupiku''. Šta su oni posle toga radili? Da li možete to da nam kažete? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja ne znam šta su oni nakon toga radili. Ja nisam 
mogao biti prisutan na svim mjestima gdje su se oni nalazili. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zamoliću vas onda da nam kažete sledeće. Rekli ste 
da ste stigli u ''Vupik''. Rekli ste nam kako je došlo do razdvajanja. Recite nam sada šta se 
onda dešavalo sa vašom grupom? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prilikom prelaska iz ''Vupika'' u ''Velepromet'' 
dovedeni smo kraj jednog zida sa ljeve strane od ulaza u ''Velepromet''. Također je 
dovođeno još ljudi sa svih strana, a nakon izvjesnog vremena, nedugo zatim, pozvao me 
je iz te grupe k sebi Mićo Đanković, bivši konobar u Vukovaru i rekao da stanem tamo 
malo sa strane. Pored mene je stajao jedan mladić, znam ga iz Iloka, koji je bio policajac 
tada u Vukovaru. Zvao se Blašković Miroslav. Mićo Đanković je i njega izveo iz te grupe 
i stavio ga pored zida, pored mene ponovo. Nakon izvjesnog vremena obratio mu se 
pogrdnim riječima: ''Di si?'', i opsovao mu mater i udario ga puščanom cijevi po licu. 
Njemu je počela curiti krv i on ga je odveo u meni nepoznatom pravcu. Ja ga više nikad 
nisam ni vidio do danas. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Sada ću da vas zamolim da pogledate sledeći 
dokument 04672780. To je evidencijski broj dokumenta. Ja pretpostavljam da Odbrana 
ima kopiju tog dokumenta. Sada ću da zamolim da se on prikaže i na ekranu. Mislim da 
je ispravno da se kaže da kada ste vi ovoga puta došli u Hag da ste doneli ovaj dokument. 
Da li je to tačno?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Na ovom dokumentu se vidi ''Vupik'' i ''Velepromet'', 
je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tako je.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pitam se da li je moguće da se dokument malo 
uveliča, jer ja na ekranu skoro ništa ne vidim. Sad ga malo smanjite. Pozabavimo se sada 
ovim dokumentom. Na vrhu stranice stoji strelica koja pokazuje Negoslavce, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pri dnu vidimo strelicu na kojoj piše Vukovar, je li 
tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A između te dve strelice vidimo put koji ide u pravcu 
sever - jug. To je put između Negoslavaca i Vukovara, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovaraćemo sada o ovom dokumentu uopšteno, 
a posle ćemo da pređemo na konkretne detalje. Dakle, recite nam da li ste vi ovo ucrtali, 
ove zgrade? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Recite Sudu kako je onda nastao ovaj dokument, ovaj 
crtež, ukratko? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To mi je napravio jedan prijatelj. 



 

 
 
 
 

  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada otprilike? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ima jedno šest mjeseci. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ovde vidimo strelice koje su ucrtane s leva na desno 
i koje su okrenute ka mestu gde se nalazi ''Velepromet'', je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pogledajte sada levi deo strane. Da li ste našli? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Šta je to prikazano na levom delu strane? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je skladište ''Vupika''. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, kada govorite o skladištu ''Vupika'', da li je to 
mesto gde ste se iskrcali iz kamiona? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. Točno. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete tačno da nam objasnite šta znače te 
strelice? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To znači put kuda sam ja išao, kuda su me vodili u 
''Velepromet''. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Govorimo o strelicama, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li biste sa ovom čarobnom olovkom na monitoru 
kompjutera... Ne znam da li je to moguće. Da li biste molim vas obeležili pravac kojim 
ste se vi kretali? Dakle, ne drugi ljudi, nego vi lično. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava) 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas stanite na trenutak. Dakle, prema ovome 
kako obeležavate, pokazuje se da ste vi došli iz prostora ''Vupika'' preko puta, u 
''Velepromet'' i izgleda da ste onda došli na jedno određeno mesto i onda ste sa tog mesta 
otišli dalje. Recite nam molim vas šta se dogodilo, objasnite molim vas sudijama šta sada 
ovaj crtež prikazuje? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Je l' kompletan crtež? 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa recite nam šta je to što ste nacrtali i objasnite nam 
polako šta se i gde događalo? Dakle, uzmite koliko vam vremena treba i recite nam dakle 
konkretno onako kako vi to želite? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Na mjestu ''Vupika'' tu sam istovaren, tu smo 
istovareni, tako i ja s njima zajedno. Tu smo prvi put izdvojeni u grupu i prevedeni preko 



 

 
 
 
 

ovdje, kraj ovog zida ovdje prvi put. Nakon... tu otprilike negdje... Nakon toga kada sam 
drugi put izveden, izveden sam ovdje... ovdje na... otprilike tu negdje, otprilike gdje sam 
sada nacrtao. Treći put kada sam odvojen, onda sam odveden na ovo mjesto. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam za ovo objašnjenje, ali dakle, moramo da 
obeležimo mesta o kojima govorite. Molim vas ponovo uzmite olovku i koristeći tu 
olovku recite nam kuda ste išli, gde ste se zaustavljali, šta se događalo na tim mestima i 
onda dalje? Molim vas uradite tako? Dakle, obeležite na crtežu gde ste se zaustavljali. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prvi put smo se zaustavili kada smo prešli iz ''Vupika'' 
u ''Velepromet'' tu, ovdje kod ovoga zida. Iz te grupe u koju su dovodili još ljudi, mene je 
izdvojio Mićo Đanković i još dvojicu ... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas obeležite to slovom ''X''. Dakle, svaki put 
kada govorite o nekom zaustavljanju, onda obeležite to mesto sa slovima ''X'' ili sa ''A''.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava) 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Nema veze, jedno ili drugo slovo. Recite nam ko vas 
je tamo poveo.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ovde me je izveo Mićo Đanković i stavio me sa strane 
sa još nekoliko ljudi. Sa mnom zajedno, rekao sam, bio je i policajac koga je on udario. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A ko je bio Mico Đanković, recite nam molim vas? 
 
prevodioci: Prevodilac nije čuo poslednji deo svedokovog odgovora. 
 
SVEDOK P-007: Oprostite, ponovite pitanje. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A ko je bio Mico Đanković? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mićo Đanković je bio konobar, prije rata je bio 
konobar u Vukovaru, Vukovarčanin. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A šta je to veče s vama tamo radio Mićo Đanković? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Đanković je mene samo odvojio odavde, stavio me u 
drugu grupu. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada vas je odveo u drugu grupu, koliko je ljudi 
bilo u toj drugoj grupi? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bilo je jedno sedam do osam ljudi ili 10 najviše. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I gde je ta grupa smeštena? Na kom mestu. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ta grupa je bila ovdje.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I šta se u to vreme događalo? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Je l' vi mislite na mene? 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa možete da nam kažete šta se događalo sa vama, a 
možete da nam kažete šta se događalo drugim ljudima? Znate, ja vama ne mogu da 
kažem šta treba da nam kažete. Vi morate sudijama da kažete sami. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tu je nastavljeno masovno odvajanje na... ljevo, desno, 
kud su god... Ja sam rekao, kud je god ko htio, tud je i odvodio. Mene je i ostale, kažem, 
izvadio Mićo Đanković i stavio me tu sa strane sa još desetak ljudi. I drugi su dovodili. 
Nekoliko ljudi još je došlo u tu grupu. Nakon izvjesnog vremena... izvjesnog vremena, 
treći put, dolazi Boro Zuvanović koji mene poziva da izađem iz grupe i k njemu dođem, 
mene i još jednoga čovjeka, mislim da se zove Jurica. Ovaj kako sam rekao da se zove. 
Kad je počeo da nas vodi prema zgradi preko puta ja sam ga pitao: ''Boro, gde nas vodiš?'' 
On je rekao: ''(...) (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...), samo drži usta zatvorena. 
Ovde će nastati pravi nered. Vodim vas negdje gdje je sigurnije'', i krenuli smo prema 
mestu koje sam obeležio ovde. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da ste pošli prema tom mestu, da li biste 
ga obeležili slovom ''C'', molim vas? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava) 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li biste druga mesta obeležili slovima ''A'' i ''B'', 
tako da imamo redosled? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava)  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, što se tiče ovog mesta koje je obeleženo 
slovom ''A'', da li možete da nam kažete šta se tamo dogodilo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tu su nas, kazao sam, prebacili iz ''Vupika'' kod zida u 
''Velepromet''.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A šta je bilo na mestu koje je označeno slovom ''B''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Na mjestu slova ''B'', kada me je izveo Mićo Đanković, 
onda sam opisao onaj događaj između Miće Đankovića i policajca Blaškovića. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kakva je atmosfera vladala u ''Veleprometu'' kada ste 
vi tamo došli? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Riječima opisati je jako teško. Vladala je panika i 
strah. Pucnjava je se čula od mog dolaska skroz... pucnjava koja nije bila, kako da kažem, 
bila je sa svih strana. Vidio sam ljude koji su pucali od veselja u zrak, a druge tamo dalje 
nisam vidio zbog čega pucaju. Bilo je.... Čuli su se krici, najviše ženski krici: ''Vratite mi 
ovoga, vratite mi onoga'', jer su ljude odvajali i žene su plakale. Bio je opći, opći, opći 
haos. 
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Sada želim s vama da razgovaram o kretanju sa tačke 
''B'' prema tački ''C'' u ovom vašem crtežu. Da li vidite to? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Vidim. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da nam kažete šta se dogodilo dok ste 
se kretali sa mesta ''B'' prema mestu ''C''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prilikom hodanja, odnosno odlaska sa mjesta ''B'', 
odnosno kada nas je izveo Boro Zuvnović, ovdje negdje pored ove zgrade, ne znam šta 
je, zgradice, vidio sam čovjeka koji je prošao ispred nas. Bio je to Mirko, zvani Čapalo. 
Išao je ispred nas i imao je u jednoj ruci jedan nož koji je bio kriv prema ruci, bio je 
krvav i mislim... i vidio sam ljudku glavu koju je nosio on u onoj drugoj ruci. 99 posto 
sam siguran da je to bila ljudska glava. Prošao je ispred nas i otišao dalje i nije se ni 
osvrnuo. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete, molim vas, slovom ''D'' da obeležite 
ako je to moguće, gde ste videli tog čoveka koji je poznat po nadimku Čapalo koji je 
nosio nož i glavu. Recite nam da li je to bilo na otvorenom prostoru ili u nekoj zatvorenoj 
prostoriji? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Na otvorenom prostoru. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste videli Čapala kako nosi taj nož i kako u ruci 
ima, kako ste rekli da mislite da ste gotovo sigurni da je to bila glava u drugoj ruci, kako 
ste se osećali? Šta ste mislili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jako sam se uplašio. U tom momentu nisam mogao 
ništa misliti. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, gledam kako prolazi vreme ... 
 
prevodioci: Sudija Parker nije uključio mikrofon. 
 
SUDIJA PARKER: Naime, ako ne predočite dokument na usvajanje, možda ćemo da 
izgubimo oznake. 
 
TUŽILAC MOORE: Pa znam to. Ja sam se samo nadao da ću da dođem do kraja. Da li 
mogu samo da postavim pitanje o ... 
 
SUDIJA PARKER: Da. Ako tako mislite bilo bi dobro da to napravite uskoro. 
Nastavite, molim vas. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da, uradiću to. Hvala vam. Recite nam gospodine šta 
označava slovo ''D'' na ovoj vašoj karti? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Slovo ''D''? 
 



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: ''C'', izvinite. Ja sam se malo istrčao. ''C'', izvinite. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: ''C'' označava mjesto, zgradicu iz koje sam ja doveden, 
ja i ovaj drugi čovjek koji se zvao Jurica.  
  
TUŽILAC MOORE: Hvala vam najlepša. Sad bi bilo dobro da se dokument usvoji u 
spis. 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: To će biti dokazni predmet broj 187, časni Sude. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pre nego što ste pošli u tu malu prostoriju, da li ste 
videli na prostoru ''Veleprometa'', tamo gde ste se kretali, da li je neko bio obučen u vojnu 
uniformu ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bilo ih je svuda. Bilo je ljudi svuda, samo manje nego 
što ih je bilo ovdje u blizini upravne zgrade. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo sada o toj maloj prostoriji u kojoj ste 
bili. Da li možete da opišete kako je izgledala? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je mala prostorija sa jednim kosim krovom, kosim 
krovom, koliko sam ja zapamtio onda. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi ušli u tu prostoriju? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja sam došao, odnosno, dovedeni smo, ili ja ili ova 
dvojica dovedeni smo ispred te male prostorije. Ispred te prostorije stajao je jedan čovjek 
obučen u šarenu uniformu, izrazito visok, dugokos i sa bradom. Ispred njega je stajao 
jedan stol. Čovjek koji nas je vodio, zove se Boro, rekao mu je: ''Topola, ovo su moja 
dvojica, nemoj da ih neko pipne, da ih neko dira''. On je odgovorio: ''Boro, nema 
problema''. Boro je otišao, vratio se, ne znam kuda. Topola je naredio da stavim torbicu, 
torbu koju sam držao u ruci, sa strane, gdje je bilo još nekoliko torbi odbačenih. Ja sam to 
učinio. Na sebi sam imao jaknu, odnosno, malo dužu bundu od teksasa izvana, iznutra sa 
krznom. Naredio mi je da i tu bundu skinem i da stavim tamo na hrpu. Učino sam kako je 
naredio... Učinili smo kako je naredio. Nakon toga rekao je da mu dam dokumente. 
Izvadio sam dokumente koji su mi bili u novčaniku, dao mu kompletan novčanik. Bilo je 
nešto novaca. On je te novce izvadio i stavio na taj stol ispred njega, a dokumente je 
bacio ispod stola gdje je već bilo, vidio sam, dokumenata kao mojih. Okrenuo se i ja sam 
ostao u jednoj crnoj maloj kožnoj jaknici. On je rekao: ''Skini sada i to i stavi na tu hrpu''. 
Učinio sam i to. Ostao sam samo u majici. To isto se događalo i sa onim čovjekom koji je 
sa mnom. U jednom trenutku sam ga upitao, pošto je bilo jako hladno,  da mi vrati kožnu 
jaknu i dokumente, na šta je on odgovorio: ''Nikad ti više neće trebati''. Nakon izvesnog 
vremena otvorio je vrata te zgrade i rekao da uđemo unutra. Ja sam ušao prvi, a Juricu je 
udario nogom otraga i vrata su se zatvorila za nama.  
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo malo o tome na šta ste naišli u toj 
zgradi kada su vas unutra smestili. Da li je tamo bilo još ljudi? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pošto su gorile dvije ili tri sjeće, ne sjećam se više 
točno, bilo je... ta zgradica je bila puna ljudi dovedenih prije mene. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Znam da je teško proceniti broj, ali možete li 
sudijama dati određenu predstavu o tome koliko je ljudi tamo bilo? Manje ili više od 50? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim oko 50. Možda nešto više.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kakva je bila atmosfera u toj konkretnoj zgradi? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U toj zgradi kada sam ja ušao bila je strahovita tišina, 
muk i tišina. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li znate kako su tu zgradu ili sobu kasnije 
nazvali? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Neki su je zvali ''ćelija smrti'', a neki ''stolarija'' kao što 
je i bila stolarija, jer tu je bila stolarija od poduzeća ''Velepromet''. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dok ste bili u toj sobi, rekli ste da je u njoj bila tišina. 
Recite nam da li ste možda čuli nekakve zvukove, nekakvu buku spolja koja vam je 
privukla pažnju? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jedino što se čulo je, dok smo zatvoreni bili, bila je 
pucnjava. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A koliko blizu je bila ta pucnjava? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne može čovjek odrediti mjesto. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A da li se u jednom trenutku čula pucnjava odmah 
iza zgrade? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa nakon ulaska moga, ulaska unutra, nakon izvesnog 
vremena, sad je to teško govoriti, ispred same te zgrade počela je pucnjava i vika: ''Drži. 
Nedaj. Pobjeći će. Uteči će'', u tom smislu. Nakon... ponovo posle izvesnog vremena, 
vrata su se otvorila i u zgradu je... u tu zgradicu je ubačen jedan mladić. Bio je... bile su 
mu krvave obe noge. Pepoznao sam ga, znam ga dobro. Zvao se Lucić Dragan. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Vi ste rekli  da je krvario na obe noge. Da li ste videli 
šta je prouzrokovalo njegove rane? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Doktor koji ga je htio previti, nije imao čim, mislim da 
se zvao Nadaš, mislim da se zvao Josip, sagnuo se i rekao, kaže: ''Prostreljena su mu u 
koljena i gležnjevi'', oprostite.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi nešto učinili da pokušate da pomognete 
Draganu Luciću? 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pošto ja u tom momentu nisam ništa mogao učiniti, 
htio je učiniti doktor Nadaš, ja sam mu dao svoju potkošulju da bi on pokušao čovjeku 
spasiti život, odnosno zaustaviti krvarenje, što nam nije uspjelo. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi s nekim izvan prostorije razgovarali o 
svemu tome? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nakon toga, kada smo vidjeli da krv jako ide i da ne 
možemo ništa napraviti... da se ne može napraviti, ja sam kucao na vrata te prostorije. 
Ušao je opisani vojnik Topola i pitao šta se događa. Rekao sam: ''Umrijeće čovjek, je l' se 
može spasiti?'', i opet ponovo, nakon nekog vremena ušla su dvojica i Dragana su odnjeli 
vani iz prostorije. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li su Dragana vratili nazad u tu prostoriju? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Dragana su vratili sa povezanim, povezanim... na 
nogama su bili povezani zavoji. Međutim, nije, opet je curilo, pa je doktor Nadaš ponovo 
to popravio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je još neko došao u tu prostoriju? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nakon dolaska Dragana i oko toga svega, otvorila su se 
vrata i na vratima se pojavio jedan mladić, po mome zapažanju, mladić koji je imao dugu 
kosu plavu i bradu i u jednoj ruci je držao bocu sa pićem nekim. U drugoj je držao pušku, 
automatsku pušku. I stajao je na vratima i govorio, kaže: ''A 21.00, najkasnije 21.30 ćete 
ići svi na streljanje''. Još se malo zadržao, zatvorio vrata i otišao. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A pošto je on otišao, da li biste nam polako opet 
ispričali šta se dalje događalo.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tada je zavladao strah i panika. Mislili smo, bili smo 
sigurni da smo osuđeni na likvidaciju. Pogledali smo jedni u druge, ali riječi nije bilo. 
Nedugo zatim otvaraju se vrata i na vratima se pojavljuje čovjek u uniformi, mislim a i 
danas sam siguran, u činu majora, pored koga su bila četiri, dva s jedne i dva s druge 
strane, po dva vojnika. Dva s jedne i dva s druge strane. U prvi mah smo mislili da je to 
streljački vod i da ćemo biti sada likvidirani. Međutim, na našu sreću, dogodilo se sasvim 
suprotno. Čovjek koji je ušao rekao je: ''Ljudi, ustanite''. Do sada su nas svi nazivali 
ustašama. Ovaj čovjek je rekao: ''Ljudi, ustanite, uhvatite se svaki po dvojica za ruke, 
nemojte okretati glavu ni ljevo ni desno, izađite polako napolje, napolju vas čeka autobus. 
Uđite i nemojte se okretati ni ljevo ni desno''. Nevjerica je zavladala kod nad sviju, a 
posebno kod mene, mogu samo govoriti u svoje ime, da je stvar se okrenula na sasvim 
drugu temu. Mi smo se uhvatili za ruke. Pored mene je stajao jedan čovjek koji me je 
uhvatio za ruku, zvao se Mirko Bridović, on je bio inspektor u gradu Vukovaru, sanitarni, 
ali to sad nije važno. Polako smo sagnuli glave i polako smo ulazili u taj autobus, koji je 
stvarno bio vani postavljen. Vojni starešina ili vojni oficir, je izričito naredio svojim 
ljudima: ''Okrenite se i niko ne smije prići. Ako priđe, pucajte''. Onda sam bio svjestan da 
smo spašeni. Ušli smo u autobus i ušao je unutra, rekao je vozaču, koji je također bio u 



 

 
 
 
 

uniformi i rekao: ''Vozi i parkiraj na putu prema Negoslavcima. Stani iza Pinzgauer. 
Također je rekao dvojici vojnika: ''Stanite jedan na jedna vrata, drugi na druga. Osim 
mene niko ne smije ući'', što su oni ljudi i učinili. Krenuli smo i izašli iz ''Veleprometa'' i 
parkirali smo se iza vozila ''Pinzgauer'' koji je bio parkiran i okrenut prema 
Negoslavcima. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Svedoče, recite da li vam je dobro ili vam možda 
treba pauza? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sve je u redu.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, posle toga ste bili odvedeni, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Želeo bih da sada porazgovaramo o par stvari u vezi 
s onim što ste vi znali o Vukovaru i ljudima iz Vukovara. Da li vi poznajete porodicu 
Došen? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Porodicu Došen poznajem ja, a i većina Vukovaraca. 
Njegova mama je stanovala u mojoj zgradi u centru grada gdje sam i ja stanovao na 
prvom katu. Gospođa Došen Marija. Njih je bilo tri brata: Tadija, Martin i Ivica. Imali su 
dvije sestre. Jednu smo zvali Seka, a drugu Crna.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kako biste opisali tu porodicu Došen pre leta 1991. 
godine? Da li je ta porodica politički bila aktivna ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jedan... Oni su svi ljudi bili zaposleni. Najstariji Tadija 
radio je u kombinatu ''Borovo'' kao radnik. Drugi po redu je Martin, koji je isto radio u 
kombinatu. Posle je bio profesionalni ribar. A treći brat Ivica nije radio. Povremeno je 
negdje radio. Nije bio stalno zaposlen. Po mojim saznanjima oni nisu bili baš 
zainteresovani za politiku. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Porazgovarajmo onda o njima. Da li znate da li su 
oni bili među braniocima Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesu. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li to važi za svu trojicu ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja znam za najstarijeg i za najmlađeg, a za ovog trećeg 
nisam siguran. A mislim da je i on bio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko vi znate, da li su oni bili poznati i koliko su 
bili poznati kao branioci grada? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Oni se nisu iskazivali da bi bili jako poznati. Bili su 
normalni branitelji kao i svi ostali. 
  



 

 
 
 
 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li bi bilo tačno da se kaže da vam je pokazan 
jedan spisak ljudi? Pretresnom veću napominjem da se radi o Aneksu uz optužnicu. To je 
spisak žrtava sa Ovčare. Da li se vi sećate da ste takav dokument već videli? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sećam se. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, izvinite me na trenutak molim vas. Rečeno mi je da je 
taj dokument među elektronskim dokumentima pod Ovčara. Evo, sada vidim taj spisak uz 
neke oznake unešene rukom. Moliom da se to malo uveća. Ja sam kolegama napomenuo 
da su neke od ovih oznaka ovde, oznake koje sam ja lično uneo na svoj primerak 
optužnice, jer sam zapravo želeo od svedoka da čujem, da sa njim razjasnim koji su od 
ovih ljudi sa spiska bili viđeni u bolnici, a koji nisu. Dakle, tamo gde stoji ''H'' to je ta 
oznaka i time ćemo se kasnje pozabaviti.  
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, molim vas pogledajte ovaj dokument na 
trenutak i recite nam, odnosno vi ste pogledali ovaj dokument i tražili smo od vas da nam 
kažete da li su neki od njih bili u bolnici i vi ste to obeležili sa ''H''. Da li je to tačno ili 
nije? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pogledajmo sada ovu prvu stranu, a pogledaćemo i 
ostale. Mislim da je ispravno ako kažemo da ste vi zapravo upisali slovo ''H'' pored ovih 
imena ljudi za koje verujete da ste ih vi videli u bolnici? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Samo još nešto da pojasnim sa svedokom. Pored 
Miroslava Blaškovića stoji slovo ''V'' i u zagradi piše ''ne bolnica''. To niste vi napisali, je 
li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja sam napisao samo ''V''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Sada ćemo, dakle govoriti samo o slovima ''H''. 
Znači, vi ste upisali slova ''H''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, pored imena Miroslava Blaškovića stoji slovo 
''V''. Da li ste vi to slovo napisali ili niste? ''V'' kao ''Velepromet''. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas da pređemo ako je moguće na drugu 
stranu. I ovde se vide slova ''H'' pored određenih imena. Da li ste vi to napisali? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Šta slovo ''H'' označava na ovoj stranici? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da sam te ljude video u bolnici. 



 

 
 
 
 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas da pređemo na sledeću stranicu. Hvala 
vam. Da li isto važi i za ova slova ''H''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Važi. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pogledajte, napisano je slovo ''M'' i ''V'' pored imana 
Marjanović. Da li to vidite? Molim sekretara da pređemo na narednu stranu. Ovo je 
poređano po abecednom redu, tako da je to na sledećoj strani, ''M''. Još jedna strana, 
molim vas. Da li vidite, tu imate dva slova ''H'' i jedno slovo ''V''. Da li ste vi upisali to 
slovo ''V''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
  
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. A slova ''H''? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam.  
 
TUŽILAC MOORE: Molim da se okrenu još dve strane gde se na vrhu nalazi prezime 
Magdić? Izgleda da je ovde došlo do dupliranja. Ovo je duplirano. Što se tiče ostatka 
optužnice, želim da pređemo na stanu gde prezimena počinju na slovo ''J''... Pardon, na 
slovo ''T'', kao Tomašić. Da li smo to našli? Molim sledeću stranu. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I na ovoj strani ima četiri slova ''H''. Da li ste vi 
upisali ta slova za ljude koje ste videli u bolnici? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Molim da se podigne strana? Ja sam upisao. 
  
TUŽILAC MOORE: Hvala vam. Molim da se ovaj dokument uvrsti u spis, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: Ovo će biti dokazni predmet broj 188, časni Sude. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, jedno od imena na koje vam nisam 
posebno skrenuo pažnju jeste ime vašeg sina. To nisam hteo da učinim na otvorenoj 
sednici. Ali mislim da je tačno ako kažem da je ime vašeg sina na popisu ovih žrtava sa 
Ovčare, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ja nemam nameru da pitam svedoka na koji način je 
on identifikovao svog sina. Koliko ja znam, nije sporna činjenica da je njegov sin 
ekshumiran na Ovčari. Ja sam, naravno, spreman to da učinim ako Odbrana osporava ovu 
činjenicu, ali što se mene tiče, ja mislim da nema nikakvog spora s tim u vezi. Dakle, bilo 
bi dobro da mi se to sada odmah kaže, a s obzirom da se radi o vrlo delikatnom pitanju, 
ne bih želeo nepotrebno da uznemiravam svedoka.  
 



 

 
 
 
 

SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Lukiću. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Potpuno se slažemo sa pristupom tužioca, a mi bismo se o ovome 
izjasnili nakon ove pauze koja će inaće biti, pa ćemo u tom trenutku da samo kažemo 
našu poziciju. Ja pretpostavljam da je sad i inače vreme za pauzu, pa da nam se samo 
ostavi vremena da tu stvar zajedno usaglasimo i kažemo naš stav u vezi ovoga. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. A vi gospodine Moore možete da nastavite na bazi toga 
da bar za sada nema nikakvog spora u vezi s tim. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ja za sada više nemam pitanja. To je bila poslednja 
tema. 
 
SUDIJA PARKER: U redu onda. Puno vam hvala gospodine Moore. Gospodine 
Vasiću... Gospodine Domazet. Ovaj stub nikako da smrša. I dalje vas u potpunosti skriva 
od mojih očiju.  
 
ADVOKAT DOMAZET: Časni Sude, ja mogu da počnem unakrsno ispitivanje, ali bih 
lično radije sada da napravimo pauzu i zbog ovog dogovora o kome je malopre kolega 
Lukić rekao, a mislim da ću tačno posle ove pauze imati celu sesiju za moje ispitivanje.  
 
SUDIJA PARKER: U redu onda gospodine Domazet. Zbog potrebnih redakcija u 
zapisniku, pauza će da traje pola sata. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA PARKER: Pre nego što nastavite gospodine Domazet, recite nam da li ste 
postigli neki zaključak u vezi sa ovim pitanjem koje je bilo pokrenuto pre same pauze. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Da časni Sude, jesmo i saglasni smo s onim što je naš uvažni 
kolega Moore rekao. Dakle, nema potrebe za dodatnim ispitivanjem ove činjenice. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala gospodine Domazet. I zahvaljujem svim advokatima 
Odbrane, što znači da možemo da nastavimo od premise da ta činjenica nije sporna. 
Gospodine Domazet, imate reč. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala, vaša Visosti. Dobar dan gospodine. Ja 
sam Vladimir Domazet, drugi branilac gospodina Mrkšića. Ja ću vam postavljati pitanja u 
ime Odbrane gospodina Mrkšića. Najpre bih nekoliko pitanja koja se tiču vaše 
biogragfije i karijere, pa bih molio da pređemo na poluzatvorenu sednicu, da ne bi iz tih 
podataka izašlo nešto što bi možda moglo da otkrije vaš identitet. 
 
 

(privatna sednica) 
 
  
sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, sada bih vas nešto pitao o periodu 1990. 
godine i početak 1991. godine. Kako ste i sami prikazali, to je period... Dakle, vi ste 
stanovnik Vukovara bili jako dugo, to jest tridesetak tih godina, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: 1990. godina sigurno je pamtite po onome što se 
tada odigravalo u tadašnjoj Jugoslaviji, a to su: stvaranje višepartijskog sistema, prvi 
višestranački izbori ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate toga? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kako su se rezultati prvih višestranačkih izbora 
odrazili na sam Vukovar? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Za ljude srpske nacionalnosti vjerujem negativno. Za 
ljude hrvatske nacionalnosti i ostalih vjerujem pozitivno.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada to kažete, gospodine, da za ljude srpske 
nacionalnosti verujete da je negativno, na šta konkretno mislite? Šta je to bilo zbog čega 
ovo smatrate da ja ne sugeriram.  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim da su ti ljudi spontano... da su ti ljudi 
spontano... spontano izlazili na ulicu i negodovali su protiv rezultata tih izbora. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rezultat izbora u Hrvatskoj je bila pobeda HDZ-
a kao nacionalne stranke Hrvata, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Istina je. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A kako su u samom Vukovaru prošli lokalni 
izbori u tom višestranačkom sistemu po prvi put? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim da je i u Vukovaru pobjedila stranka HDZ-a.  



 

 
 
 
 

  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate ko je bio izabran za predsednika 
Skupštine opšine Vukovara tada, posle tih lokalnih izbora? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mislim pokojni gospodin Dokmanović. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se i znate li kojoj je on stranci pripadao 
u to vreme? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Mogu samo nagađati. Mislim da je pripadao stranci 
SDP-a. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to stranka na čijem je čelu bio gospodin 
Račan, nekada istaknuti član inače Saveza komunista Jugoslavije i član Predsedništva? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li ta stranka, Račanova stranka, bila po onome 
što vi znate, višenacionalna? Dakle, da li je tu bilo i Srba i Hrvata? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A da li su u to vreme, dakle, samo o tom 
vremenu govorimo, Srbi imali svoju nacionalnu stranku u Hrvatskoj? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim da u Vukovaru još nisu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Da li možda znate do kada je 
Dokmanović... Setili ste se da je on bio predsednik Skupštine opštine, do kada je on 
obavljao tu funkciju? Do kada je bio predsednik Skupštine opštine Vukovar? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa ja mislim do početka ratnih dejstava skroz. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A znate li zbog čega je i kako prestao to da 
bude? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: E to nisam siguran. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da je u nekom trenutku, dakle pre 
izbijanja ratnih sukoba, bila postavljena prinudna uprava, odnosno da je Vlada odredila 
nekog ko bi bio zamena predsedniku Skupštine opštine, odnosno poverenika, kako se to 
kaže? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam siguran, nisam siguran. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Iz onog šta ste... Odgovarajući na pitanja mog 
uvažnog kolege govorili, video sam da jasno znate i poznajete Marina Vidića, zvanog 
Bili, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Poznam. 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li znate koju funkciju je on obavljao u to 
vreme pred početak ...  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja ... 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sukoba? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Oprostite. Ja mislim da je on zamjenio gospodina 
Dokmanovića. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Složićete se verovatno sa mnom, jer su to mnogi 
i pre vas govorili, da je Vukovar i okolina Vukovara bila višenacionalna sredina i to ne 
samo Hrvata i Srba, nego i drugih nacionalnosti, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 22 nacije i naroda. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ćete se složiti da je dosta ljudi srpske 
nacionalnosti živelo u samom Vukovaru, a i u okolnim mestima u kojima u pojedinim 
mestima su čak predstavljali većinu ili isključivo stanovništvo tih sela ili naselja u okolini 
Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Slažem se s vama s tim.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je početkom 1991. godine, dakle, posle 
ovih izbora i posle promene Ustava Republike Hrvatske počelo da dolazi do nekih tenzija 
u tim odnosima između Hrvata i Srba, pre svega? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste.  
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li vam je poznato da je ovim Ustavom, koji 
sam pomenuo, koji je donet krajem 1990. godine, promenjen prethodni Ustav i da Srbi 
kao nacija nisu više predstavljali deo, u Ustavu, dakle stanovnika Hrvatske, već je Ustav 
tako formulisan da je to država hrvatskog naroda i da su Srbi na neki način isključeni iz 
tog Ustava i da li je to izazivalo određena nezadovoljstva ili strah kod ljudi srpske 
nacionalnosti? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja mislim da jeste. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vi ste i danas pomenuli onaj tragični incident u 
Borovom Selu 2. petog, ali me interesuje već pre toga, jer ste sami rekli da su... pomenuli 
ste kada ste govorili o tom događaju barikade i barikade koje su bile. Šta se već pre toga 
počelo da dešava? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Prije toga, kazao sam, da su ljudi srpske nacionalnosti, 
kako ste vi rekli, oni koji su živjeli u selima sa većinskim življem srpskim, postavili 
prepreke, takozvane barikade, ispred ulaza u svoje selo. Razlog zbog čega se to događalo 
ja nisam siguran, a vjerovatno je bio dio straha od toga šta se događalo. 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li su slične barikade postavljane u mestima sa 
pretežno... gde je pretežno hrvatsko stanovništvo bilo, kao što je, recimo, Borovo 
Naselje? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Barikada je postavljena u Borovom Naselju, između 
Borova Naselja i Borova Sela kod pruge. To znam sigurno. A barikada, jedina koja je 
postavljena, postavljena je prema selu Sotin. To je jedino selo sa većinskim hrvatskim 
stanovništvom u okruženju grada Vukovara. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Iako u to vreme, čini mi se vi kako ste 
rekli, niste više bili u radnom odnosu, da li vam je poznato ipak iz pričanja ili iz 
razgovora sa prijateljima, da pojedini Srbi više nisu dolazili na posao u Vukovar, bilo 
privremeno ili trajno? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To mi je poznato. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili o ovome šta se desilo u 
Borovom Selu 2. maja 1991. godine i rekli ste da je posle toga, po vama, to bio početak 
nekih sukoba. Hoćete li mi reći šta se konkretno dešavalo u Vukovaru tada, dakle, u toku 
tog petog i šestog meseca? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja nisam siguran, jer nisam bio u toku, što je 
prethodilo, ako na to mislite, odlazak policajaca u Borovo Selo. Još tada je po meni 
policija bila regularna ustanova koja se mogla po svim teritorijama općine Vukovar, tako 
i u Borovo Selo. Međutim, svi znamo da se dogodilo ono šta se dogodilo.  
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Nisam vas to pitao. Nisam vas pitao za 
detalje tog incidenta, jer pretpostavljam da o tome ne znate mnogo. Pitao sam vas o tome 
šta se posle toga... kako se to odrazilo i šta se dešavalo u Vukovaru tokom tog petog 
meseca, pa i šestog? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je bio signal, odnosno signal da se ljudi u Vukovaru 
počnu organizirati, smatrajući kao što sam i sam smatrao da na ovome neće završiti, da 
ovo nije bio incident, da je to bio pokolj. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Šta je konkretno činjeno? Da li... Pomenuli ste, 
čini mi se, neke pripreme, pripreme kakve i šta? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ljudi su se počeli organizirati za obranu grada... za 
obranu grada. Počelo se nabavljati oružje i ljudi su počeli, kažem, organizirati obranu 
grada. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Kada kažete to ''obranu grada'' počeli 
pripremu, koju vrstu pripreme? Šta vi konkretno možete da nam kažete? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je se... Počele su se formirati manje skupine ljudi 
na, kako da kažem, na djelovima grada, primjer Mitnice, primjer Borovo Naselje, primjer 
Lušca i tome slično. Ljudi su se počeli pripremati, odnosno formirati ljude za obranu. 
 



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je to fromiranje tih skupina ljudi koji se 
spremaju za odbranu značilo i nabavku naoružanja za te ljude? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Vjerovatno jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hoćete li mi reći da li ste nešto ranije, dakle, još 
u proleće te godine čuli da su održavani skupovi, smotre nenaoružanih odreda pod 
patronatom HDZ-a u pojedinim mestima u okolini Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja u Vukovaru za takvu smotru ne znam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, u Vukovaru. Nisam ni mislio na Vukovar. A 
da li ste čuli da je organizovana u mestima kao što su Bogdanovci, Lovas? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa čuo sam nešto o tome. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vi pretpostavljam da niste ili me možda 
ispravite ako jeste, bili član HDZ-a u to vreme? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam bio član HDZ-a, niti bilo čiji član. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Tako sam razumeo posle onog vašeg 
odgovora, ali sam morao da pitam, jer su ove smotre, koliko ja znam, bile organizovane 
upravo od strane HDZ-a. Dakle, samo ste nešto načuli, ali ne znate ništa konkretno? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste čuli možda da ljudi i na drugi način i 
privatno, sami lično, nabavljaju i kupuju oružje? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: I toga je bilo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li znate kada je uspostavljen Krizni štab u 
samom Vukovaru? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: E ne znam točan datum. Ne znam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Znate li otprilike u odnosu, evo na ovaj incident 
u Borovu Selu, koliko iza toga, ukoliko je iza toga formiran? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa ja mislim, ne dugo iza toga. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li mi ovo reći da li ste čuli i vi lično, a i 
od drugih za eksplozije, požare u nekim ugostiteljskim objektima, kućama u toku tog 
proleća prema letu 1991. godine? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U jedan navrat sam vidio, a čuo sam kao i ostali što su 
čuli da je se to događalo. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je po vašoj oceni i oceni onih sa kojima ste 
eventualno razgovarali, to unosilo neki nemir u stanovništvo Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa ja mislim da je. 



 

 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada je reč o početku oružanih sukoba, vi ste 
pomenuli osmi mesec, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hoćete li mi reći, već pre toga... Svakako znate 
gde se nalazila kasarna JNA u Vukovaru? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Znam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hoćete li mi reći da li je bilo problema i da li je 
JNA imala problema sa prolaskom, dolaskom ili odlaskom iz kasarne ili uopšte 
komunikacijama na teritoriji opštine Vukovar? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Po mom saznanju ne. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste čuli da su na pojedinim mestima 
zaustavljane kolone vozila barikadama ili na drugi način od civilnog stanovništva i od 
drugih? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A da li je sama kasarna na neki način bila 
blokirana isključenjima struje, vode ili telefonskih veza ili na bilo koji drugi način? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To ne znam. Mislim da nije. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li ikada u tom periodu, dakle sve do kraja, do 
novembra meseca, kasarna JNA bila napuštana od strane JNA? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Koliko znam ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Kada ste danas na pitanje mog uvažnog 
kolege nacrtali na karti Vukovara i objasnili gde se nalazila prva linija dodira, fronta, već 
kako da je nazovemo, sećate se toga? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Sećam se. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ako je potrebno, možemo tu kartu da vratimo da 
je pogledate, ali da li ćete se složiti sa mnom da je tada, u tom trenutku kasarna JNA 
ostala unutar fronta Vukovar, dakle ostala je potpuno izolovana i opkoljena snagama, 
kako kažete, branitelja? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja to ne znam. Ne znam kad je to bilo. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li bi vam pomoglo da ponovo pogledamo tu 
kartu?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nije potrebno. 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dobro. Vi ste rekli da je ta prva linija dosta dugo 
opstala tako i da je jedino veće pomeranje bilo kada je došlo do one druge linije, to jest 
onog sledećeg crteža koji ste nacrtali? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li mi ipak možete reći neki orjentacioni 
vremenski period kolko je to trajalo ili kada je se od prve prešlo na drugu liniju, odnosno 
od kada su se ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je bilo početkom devetog mjeseca. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: O čemu govorimo kada kažemo početkom 
devetog meseca? Da je uspostavljena prva linija ili druga linija? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Druga... Kada je zauzeta kasarna i postavljena druga 
linija. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad kažete zauzeta kasarna, od koga zauzrta? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Od...od... Da se bolje izrazim. JNA je ušla, odnosno 
nije ni bila van kasarne, ali je linija pomjerena od kasarne prema gradu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li to znači da je pre toga, dakle, pre toga nisu 
nikakav kontakt imale snage JNA koje su bile u toj kasarni sa okruženjem, odnosno sa 
JNA van kasarne ili na liniji fronta? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Hoćete li postaviti ponovo pitanje? 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li to znači da je ta kasarna JNA bila u 
okruženju, znači potpuno blokirana od strane hrvatskih snaga sve do formiranja te druge 
linije fronta? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja ne znam to. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A sami ste rekli da je na ovaj način došlo do 
zauzimanja kasarne, kako ste rekli, kad je formirana druga linija i da je JNA tada došla do 
kasarne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Možda greška u govoru, ali kasarna nikad nije bila ni u 
čijim rukama osim JNA. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da. To se slažem apsolutno sa vama. Nije bila, 
ali je u jednom trenutku, u jedno periodu bila unutar snaga hrvatske odbrane. I ja molim 
sudskog poslužitelja da stavi dokaz 185 da se prikaže svedoku, danas usvojeni dokaz. Je 
l' vidite ispred sebe? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Je, vidim. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Danas ste nam objasnili i ovu crtu koju ste 
obeležili slovom ''A'', obeležili ste kao prvu liniju, dakle to je bila prva linija ... 



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Fronta do izvesnog perioda, jer vidite unutar 
oznaku na kojoj stoji JNA ''barracks'', JNA kasarna ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da se nalazi unutar te linije, dakle u delu koji je 
bio pod kontrolom hrvatskih snaga. Dakle, slažem se da JNA nikad nije napuštala 
kasarnu da je bila... ali da se u to vreme kasarna nalazila unutar, dakle, redova hrvatske 
odbrane Vukovara, da tako nazovem. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Moguće. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se slažete sa mnom? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Moguće. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Ja bih molio... Možete ovu sliku da 
skinete, ovaj dokaz, ali bih molio sledeći dokazni predmet 186 da se postavi. Sećate se 
ovoga? Danas ste povukli liniju ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Drugu, objasnili ste da je to negde oko Sajmišta, 
je li tako? I tu je, kao što se i vidi na ovome, složićete se sa mnom, JNA izvan toga. Ali 
me interesuje gde su ovde položaji na Mitnici, koji su još uvek bili pod kontrolom 
hrvatskih snaga? Složićete se sa mnom, nadam se. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Položaji na Mitnici su na periferiji Mitnice, između 
naselja Vučedol i prvih kuća na početku Mitnice. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možete to na ovoj mapi da obeležite i to... 
pa ćemo tražiti da to bude poseban dokaz, da ne bi pokvarili ovaj, jer pretpostavljam da je 
to nastavak ove linje... da ćete u nastavku linije... Možda je lakše da potpuno novu mapu 
stavimo. Je l' možete ovu ili hoćete jednu potpuno čistu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Može, čistu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Molim vas... Hvala. Onda molim vas da uklonite 
ovaj dokaz i da stavite dokazni predmet 156. 156, vidim ovde u transkriptu 186. Ako 
može malo da se... Evo izvolite. Je l' se snalazite na ovoj mapi? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vidi se gde je kasarna JNA. Ja bih vas molio da 
taj deo linije fronta na Mitnici, Mitnicu da obeležite? Dobro je. Nemojte mnogo da je 
uvećate, jer onda ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava) Između Vučedola i Mitnice. 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: E, hoćete li nadalje vući liniju... Možete li prema 
Lužcu? Znate li dokle je išla ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava) 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ako može malo da se smanji karta da bi se video Lužac i da 
vidimo da li može svedok... Ne može? Dobro. Hvala. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li samo sa slovom ''A'' da obeležite 
Mitnicu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava)   
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možete na ovoj karti da vidite gde je Lužac 
i da obeležite? E ...  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava)  
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li slovo ''B'' da stavite pored tog znaka? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: (svedok označava)  
  
ADVOKAT DOMAZET: Hvala vam. Hvala lepo. Ja molim da se ova karta uvede kao 
dokaz? 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: Ova karta će biti dokazni predmet broj 189, časni Sude. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Sada bih se gospodine vratio na trenutak 
u osmi mesec 1991. godine, kada ste pomenuli prva granatiranja Vukovara i kada ste 
pomenuli let aviona, koje ste, čini mi se, vi lično videli, ako se ne varam. Tako ste rekli, 
je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li vam je poznato da su ti avioni, ta dva 
aviona o kojima ste govorili i oborena iznad Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste ikada čuli za to da su ti avionu oboreni 
iznad Vukovara?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To jesam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, kada kažete: ''Ne'', mislite na to vreme 
kada se to dešavalo da niste saznali, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li mi reći kada ste saznali i šta ste saznali 
o tim avionima? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa iz priča pojedinih ljudi, odnosno da su avioni 
oboreni negdje tamo na drugom kraju grada. Ja to nisam vidio, a ljudi su to pričali. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li znate kada u osmom mesecu se to 
dogodilo, odnosno kada ste te avione videli, pošto vi niste videli njihovo obaranje? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Vidjeo sam ih negdje početkom osmog mjeseca. Tu 
negdje početkom osmog mjeseca. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste sigurni u to gospodine, obzirom da se 
jedan dobar broj izjašnjavao o tome da je to 24. osmi, 24. avgust, kada su se ti avioni 
pojavili? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Možda su oni vidjeli druge avione.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Hoćete li mi reći vašu ulogu u tim ratnim 
dešavanjima, odnosno šta ste vi radili i da li ste bili mobilisani i na koji način? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja nisam bio mobilisan. Ja sam bio pripadnik Civilne 
zaštite u gradu Vukovaru. To vi svi znate kakav je posao Civilne zaštite. Zbrinjavanje 
civilnog stanovništva, obezbjeđivanje vode i hrane i lijekova i to sve ostalo što 
podrazumjeva pod rad pripadnika Civilne zaštite. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Od kada ste to počeli da radite? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pa od... Negdje od prelaska iz moje zgrade u centru 
grada kad sam prešao u ono veliko sklonište preko puta bolnice u zgradi ''Vupika''. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, kada ste govorili malopre o pripremama, 
govorili ste i u petom i šestom mesecu, posle incidenta u Borovom Selu da su počele 
pripreme i u pogledu hrane i oružja. Vi u tome niste učestvovali ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam tada još. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ni na koji način? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam još tada. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Recite mi, ako se ne varam, tada u to vreme vi 
ste imali negde oko 43 godine, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Tako je. Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kao što ste i rekli i vaše znanje, vi ste rezervni 
oficir bili, a imali ste svakako i posebna znanja iz one druge oblasti koju ste kasnije radili. 
Kako je to moguće da nista vi mobilisani u snage Hrvatske koja sigurno nije raspolagala 
sa mnogo ljudi, pogotovo takvih znanja vojnih kao što ste vi imali u to vreme? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Bio sam invalid. 



 

 
 
 
 

  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, zbog toga? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Zbog toga. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li to znači da ste već pre toga na neki način 
bili oslobođeni vojne obaveze? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. I nije me niko ni pozivao, ni ništa. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pa verovatno, ako sam vas dobro razumeo, 
oslobođen vojne obaveze, to je u vojnom odseku više.. vas skidaju sa evidencije zbog tog 
zdravstvenog stanja. Je li to bio vaš slučaj? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ja to ne znam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste ikada zvanično, dakle, putem lekarske 
komisije da se utvrdi taj vaš invaliditet i sposobnost služenja vojske ili ne? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To sam tražio prije početka ratnih dejstava od onog 
vojnog odseka da me oslobodi, jer sam bio invalid. Posle to nisam tražio. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili i odgovarali na pitanja mog 
uvažnog kolege o postojanju javnih bunara u Vukovaru, rekli ste da ih je bilo jako 
mnogo, a moje pitanje se odnosi na privatne bunare. Da li sam u pravu ako kažem da 
svaka privatna kuća u Vukovaru ili gotovo svaka je imala svoj bunar koji je služio za ovu 
tehničku vodu, da je tako nazovemo? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Po mome saznanju nije imala svaka kuća, jer je bila 
konfiguracija tla takav da nisu se mogli kopati bunari. A oni koji su bili u funkciji, ti su 
služili, sad zavisi od vlasnika čiji su oni bili. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Obzirom na blizinu Dunava, jer Vukovar je na 
obali Dunava, pretpostavka je da ta voda se ni ne nalazi na velikoj dubini i da je dosta 
lako doći do bunara, da li sam u pravu? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Ako smjem vas ispraviti, u bunarima u Vukovaru voda 
je iz Save. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dobro. Neću insistirati na tome ali... Pomenuli 
ste da ste od odlaska iz vašeg stana bili u javnom skloništu koje je vrlo blizu bolnice i 
blizu policijske... zgrade policije u Vukovaru, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I da ste tu bili do 15. jedanaestog, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
 



 

 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Takođe ste danas rekli da ste u bar dve prilike ili 
samo u te dve prilke bili u situaciji da vidite tu u tom skloništu doktorku Vesnu Bosanac i 
gospodina Marina Bilija ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Vidića Bilog. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vidića Bilog ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U vezi pregovora koje su vodili, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. Dva puta. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To je onda logično da je bilo pre 15. Da li 
možete da odredite koliko pre 15? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: To je bilo možda desetak dana prije 15. Pet, desetak 
dana prije 15.  
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Da li vam je poznato sa kim su oni vodili 
te razgovore? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Oni su rekli da su vodili razgovore sa predstavnicima 
Jugoslovenske narodne armije. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To dakle znate po onom šta su oni pričali. 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Točno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Samo pre nastavka pitanja, zbog transkripta da 
razjasnimo, jer u transkriptu stoji 15, ali ne da je to i 15. novembar.Govorimo o 
jedanaestom mesecu, novembru, je li tako? Kad smo govorili o 15... To je 15. novembar? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Koje... Vi ste govorili o dve prilike. Koja 
je prva prilika kada ste ih videli, a koja je druga ili koliki je vremenski razmak između 
njih bio? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Razmak je bio dva do tri dana. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, u neka, znači, dva, tri dana, dva puta ste 
ih videli. Je l' oba ta puta je isto rečeno, da razgovaraju sa predstavnicima JNA o 
evakuaciji iz Vukovara? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pre nego što nastavimo, nažalost, opet sa 
transkriptom problem. Vi ste mi, čini mi se, potvrdili, a to nije ušlo u transkript, ovo da se 
radi o novembru i da je 15. jedanaesti taj datum, dakle da govorimo o novembru mesecu, 
je li tako?  



 

 
 
 
 

SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala vam. Izvinite, morao sam da ponovim 
zbog zapisnika. Da li ste posle toga, dakle, u tih još nekoliko dana, vi ste rekli, ''prvi 
susret desetak dana, posle toga još jedan ili dva dana''. Da li ste i dalje nešto čuli ili vi njih 
više niste videli? Da li ste od nekog drugog eventualno čuli šta se dešava u vezi tih 
razgovora i pregovora? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nisam ništa čuo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sve do 15. novembra. Da li ste tada nešto čuli, 
da li je to bio razlog tog vašeg pokretanja prema bolnici ili ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Napomenuo sam da je se pričalo da se vode pregovori 
između JNA i predstavnika grada Vukovara. I nismo bili 100 posto informirani o tim 
pregovorima, pa sam predostrožnosti radi odlučio otići sa suprugom u bolnicu, jer sam 
smatrao ako dođe do bilo čega da je u većoj masi veća moć da čovjek preživi, da ostane 
živ. To mi je bila osnovna vodilja zašto sam prešao u bolnicu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, hvala. Ali čini mi se da ste danas i pominjali 
i to da ste čuli da je pad Vukovara neminovan, da će nastupiti i da je to možda bio jedan 
od razloga što ste baš 15 ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Pošto sam se nalazio u centru grada, u žiži zbivanja 
bolnice, MUP-a, pošto sam rekao da su oni bili kod nas, iz njihovog pričanja čuo sam da 
su ljudi ostali bez sredstava za obranu, da je bolnica puna, krcata ranjenicima, ne samo 
bolnica, već i ostala skloništa i to je bio jedan razlog da se ode u bolnicu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Vi ste tog dana sa suprugom došli u 
bolnicu. Kako... Vi ste ostali tu u bolnici. Kako ste se smestili? Ko vam je, ako ste uopšte 
tražili nečiju saglasnost, dopustio i gde da se smestite? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Niko nas nije ni pitao. Smjestili smo se tamo u jedan 
ćošak di smo mislili da je najsigurnije. To je bilo u onom holu iznad podruma bolnice, jer 
podrum je bio krcat ljudima, a najviše ranjenicima, tako da dole nije bilo mjesta. A sam 
ambijent unutra je bio strahovit, tako da smo potražili smještaj u holu bolnice, misleći, u 
najsigurnijem djelu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li to znači da ste bili, da kažem, tu gde su bili 
i oni koji su ranjeni ili bolesni, dakle, oni koji su ležali ili je to ipak neko drugo mesto? 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Oni su ležali u podrumu bolnice. Mi smo bili gore više 
njih u holu bolnice. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Tada još uvek nije bilo mnogo civila kao što ste 
vi, koji su došli u bolnicu, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: U početku, kada smo mi došli, nije bilo mnogo ljudi, 
civila iz ostalih skloništa grada Vukovara, odnosno u bližem okruženju bolnice. 



 

 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I tu ste ostali nadalje. Niste napuštali bolnicu ni 
vi ni vaša supruga ... 
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nismo. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sve do 19. jedanaestog, je li tako?  
SVEDOK P-007 – ODGOVOR: Nismo. Nismo.  
  
ADVOKAT DOMAZET: Hvala lepo. Vaša Visosti, časni Sude, ja sam jednu temu 
završio. Mislim da je već vreme za kraj današnjeg rada, pa bih nastavio i završio sutra 
ujutru. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Domazet... Da, hvala. Preostao nam je još minut, tako da 
stvarno nema svrhe da sada prelazite na novu temu. Sada ćemo da zaključimo današnji 
pretres, s obzirom da uskoro treba u ovoj sudnici da počne drugo suđenje. Nastavićemo 
sa radom sutra u 9.00, u ovoj istoj sudnici.  
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